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JEŽÍŠOVO 
OTEVŘENÉ  
SRDCE  
NÁM JDE VSTŘÍC 

Ježíšovo otevřené srdce nám jde vstříc, čeká na nás a bez 
podmínek nám nabízí svou lásku a přátelství. On nás totiž 
„miloval jako první“. A právě díky Ježíši „můžeme poznat 
lásku, kterou k nám má Bůh“ (srov. Bible 1 Jan 4,10.16). 

BŮH JE BLÍZKOST, SOUCIT A NĚŽNÁ LÁSKA 
Pán s námi nezachází jako s cizími lidmi, či jako 
s podřízenými, ale jako se „svými“. On sám nám říká: 
„Nenazývám vás služebníky, ale přáteli.“ 

Kristus nám ukázal hloubku své lásky ne dlouhými 
proslovy, ale konkrétními činy. Všimněme si, jak jedná 
s každým, s kým se setkal. Ježíš vyhledává lidi, přibližuje se 
k nim. Vidíme to například, když se zastaví, aby rozmlouval 
se Samaritánkou u studny nebo když se v temnotě noci 
setkává s Nikodémem, který se bál být viděn v jeho 
přítomnosti. Divíme se, když si nechá mýt nohy od 
prostitutky a když ženě přistižené při cizoložství říká: „Ani 
já tě neodsuzuji.“  

Kristus ukazuje, že Bůh je blízkost, soucit a něžná láska. 
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JEŽÍŠ PO NAŠEM BOKU  
Mnohdy je pro nás těžké důvěřovat druhým, protože jsme 
byli zraněni lží, agresí a zklamáními. Pán nám ale šeptá do 
ucha: „Buď dobré mysli.“ Povzbuzuje nás, abychom 
překonali svůj strach a uvědomili si, že s ním po našem 
boku nemáme co ztratit.  

NECHTE JEŽÍŠE, ABY SE POSADIL SE VEDLE VÁS 
Když se Petr vyděsil a topil, „Ježíš okamžitě vztáhl ruku, 
chytil ho a řekl: ´Ty malověrný, proč jsi pochyboval?´“ Ani 
vy se tedy nebojte. Nechte Ježíše, aby se k vám přiblížil 
a posadil se vedle vás. Možná existují lidé, kterým 
nedůvěřujete, ale jemu se nemusíte bát věřit. 

A nemějte strach k němu přicházet kvůli svým hříchům. 
Vždyť mnoho hříšníků „přišlo a zasedlo s ním ke stolu“, ale 
Ježíš nebyl pohoršený nikým z nich.  

Tentýž Ježíš nyní čeká, až mu dáš příležitost přinést 
světlo do tvého života, pozvednout tě a naplnit svou silou. 
Před svou smrtí ujistil své učedníky: „Nenechám vás jako 
sirotky, přijdu k vám. Svět mě neuvidí, ale vy mě uvidíte.“ 
Ježíš tedy vždy najde způsob, jak být přítomen ve tvém 
životě, aby ses se s ním mohl setkat.  

POJĎTE KE MNĚ 
Ježíš nás volá nás a vede na lepší místo. Tím lepším 

místem je jeho srdce. Zve nás, abychom tam nalezli novou 
sílu a pokoj. Říká: „Pojďte ke mně, všichni upracovaní 
a obtěžkaní, a já vám dám odpočinout.“  

 

Zpracováno podle encykliky papeže Františka „Dilexit nos“. Redakčně upraveno. 


